
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2023-04-27 10:08:39

Presedintele ANCOM, despre piata comunicatiilor: Sunt date foarte bune, vedem o

evolutie spectaculoasa

România înregistreaza o evolutie spectaculoasa cu date foarte bune pe piata comunicatiilor, în conditiile în

care detine cartele SIM active pe Internet mobil de aproximativ 21,37 milioane, la telefonie mobila 23,22

milioane, iar la telefonie mobila cu internet mobil prin telefon 19,85 de milioane, a declarat miercuri

presedintele Autoritatii Nationale pentru Administrare si Reglementare în Comunicatii (ANCOM), Vlad

Stoica.

 

"Noi în prezent facem un studiu si cerem date de la operatori. Nu este finalizat. Va dau niste date premergatoare.

De exemplu, pe internet mobil avem la ora asta cartele SIM active, aproximativ 21,37 milioane, telefonie mobila

total 23,22 milioane, telefonie mobila cu internet mobil prin telefon 19,85 de milioane. Deci sunt date foarte bune,

vedem o evolutie crescatoare, spectaculoasa, dar este firesc sa fie asa. Nu înseamna ca 20 de milioane de locuitori

folosesc internet. Din aprecierile noastre si din discutiile pe care le-am avut cu ADR si cu DNSC suntem undeva

pe la 11 milioane, alti folosesc mai multe device-uri de genul acesta, dar o sa avem studiul gata cam în 30-40 de

zile si o sa fie public si o sa facem si o informare coerenta pe acest subiect", a precizat Stoica, la conferinta "ZF

Mobilio 2023: Ce face România pe mobil? Tendinte si oportunitati. Provocarile 5G. Aplicatii - de la IoT la

consumer".

 

De asemenea, el a subliniat ca în prezent 3% dintre cartelele SIM si din traficul de internet mobil sunt pe 5G, toti

operatorii investind în echipamente si în aceasta tehnologie de câtiva ani, chiar daca spectrul a fost scos la licitatie

în toamna anului trecut.

 

"Ştiti foarte bine ca toti operatorii au investit si au început sa puna echipamente, mai ales în orase, de ceva ani,

chiar daca spectrul a fost scos la licitatie în toamna anului trecut si legea a aparut acum doi ani de zile, iar Codul

comunicatiilor anul trecut, dar ei fiind inovativi si dornici de business au pus echipamente compatibile 5G. O sa

aveti studiul complet, acum sunt cifre preliminare", a adaugat Stoica.

 

Întrebat cum vede reglementatorul pietei evolutiile din industrie si dorinta operatorilor de a folosi licentele 5G, de

a extinde infrastructurile si de a aduce la îndemâna tehnologia, seful ANCOM a mentionat ca evolutia tehnologica

va fi resimtita de toti, pentru ca este nevoie de transfer de date la o capacitate cât mai mare.

 

"Este nevoie de transfer de date la o o capacitate cât mai mare. De ce? Digitalizare, automatizare, robotizare,

inteligenta artificiala, toate acestea se întâmpla. Operatorii sunt dornici sa investeasca si sa faca business, normal,

acesta e scopul lor, sunt societati comerciale, vor sa faca business. Noi am reusit anul trecut sa le cream un cadru

un pic mai bun prin Codul comunicatiilor si de asemenea si prin licitatia prin care am pus spectrul la închiriere, iar

apetitul lor a fost satisfacator din punctul nostru de vedere. În conditii post-pandemice, în conditii cu un razboi la

granita tarii si discutiile pe care le avem permanent cu operatorii sunt semne ca vor sa investeasca si investesc.

Având în vedere ca România este tara membra UE si de asemenea în alianta NATO, avem si niste restrictii impuse

prin acea a asa-zisa Lege 5G, care instituie obligativitatea ca producatorii de echipamente pentru infrastructuri

critice, iar retelele de comunicatii sunt infrastructuri critice, sa fie producatori autorizati de CSAT. În prezent,

producatorii mari autorizati, strict cei care pot sa ofere un volum mare de echipamente pentru dezvoltarea retelelor

pentru infrastructura 5G, la ora acesta sunt trei acreditati, si avem noi surprize, inclusiv Samsung s-a creditat

saptamâna trecuta, ceea ce este un punct important pentru noi. Apetitul lor este categoric sa ofere servicii si vor

oferi", a punctat Vlad Stoica.

 

În aceste context, presedintele ANCOM a mentionat ca autoritatile trebuie sa ofere o cât mai buna reglementare si

un dialog cât mai transparent cu industria, cu societatea civila, dar explicând permanent si temerile pe care le au
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cetatenii.

 

"S-a vazut ca au luat spectru suficient si sper ca noi, ca autoritate, sa gasim acel echilibru si 'fine tunning' astfel

încât sa ajutam pe cât putem, împreuna cu Guvernul, cu Parlamentul, sa reglementam cât mai bine si cât mai

transparent un dialog cu industria, un dialog cu societatea civila si explicând permanent temerile pe care le au

cetatenii. Pentru ca da, exista temeri, iar eu cred ca obligatia statului este sa explice oamenilor. (...) Ştiti foarte bine

ca, în realitate, orice evolutie tehnologica naste multe întrebari. Noi, ca oameni, suntem tematori de ceea ce nu

cunoastem. Recunoastem ca inteligenta artificiala ne aduce foarte multe beneficii, dar trebuie sa fim atenti astfel

încât riscurile sa le minimalizam cât mai mult. Sunt multe necunoscute. Avem Codul comunicatiilor care

reglementeaza un pic mai bine, dar categoric poate fi adaptat si up-gradat în functie de evolutii si de cazuri pe care

le vedem zi de zi", a afirmat acesta.

 

Nu în ultimul rând, presedintele Autoritatii a transmis ca în urma cu doua luni a intrat în Guvern un memorandum

în care ANCOM a fost un fel de integrator pe Digital Act, respectiv pe reglementarea transferului de date, care va

trebui sa se faca în viitorul apropiat.

 

"Pâna la finele lui 2024, tarile membre ale Uniunii Europene trebuie sa-si creeze un cadru legal de reglementare al

transferului de date. Va fi din punctul meu de vedere o discutie complexa cu foarte multe autoritati, cu mediul de

afaceri în ansamblul lui, nu doar operatori si cu societatea civila, pentru ca este un domeniu total nou, inclusiv

pentru Uniunea Europeana, iar toti trebuie sa învatam, iar noi nu putem sa învatam, daca credem ca le stim pe

toate. Învatam doar prin dialog si prin colaborare si prin transparenta. Trebuie sa punem cartile pe masa si sa

încercam sa ne raspundem cât mai bine la toate întrebarile. Îmi doresc ca statul sa poata se adapteze în timp real si

sa asigure un mediu predictibil si sa asigure o protectie cât mai buna pentru toti cetatenii", a concluzionat

presedintele ANCOM, Vlad Stoica. 
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